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“5•12” 汶川大地震极重灾区地震堰塞湖应急遥感调查

童立强

中国国土资源航空物探遥感中心，北京 100083

摘要： 

“5•12”汶川大地震发生后，中国国土资源航空物探遥感中心在空军、总参等大力支持和协助下，快速获取了北

川、汶川等极重灾区的航空遥感资料。本文介绍了以航空遥感资料为主，结合北京1号小卫星、CBERS-02B等卫星

数据快速调查地震堰塞湖的成果。 
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EMERGENCY REMOTE SENSING INVESTIGATION OF BARRIER LAKES AT THE QUAKE 
CENTER AREA CAUSED BY“5•12”  WENCHUAN STRONG EARTHQUAKE

TONG Li-qiang 

China Aero Geophysical Survey and Remote Sensing Center for Land and Resources, Beijing 100083, 
China 

Abstract: 

 After “5•12” strong earthquake happened in Wenchuan, Sichuan Province, research workers from China 
Aero Geophysical Survey and Remote Sensing Center for Land and Resources went into action with the 
help of such units as the Air Force and the Headquarters of General Staff. They rapidly got access to the 
serious quake-hit areas such as Beichuan and Wenchuan and obtained aerial remote sensing data. 
Based on aerial remote sensing data in combination with data from Beijing 1st small satellites and 
CBERS-02B satellite, this paper describes in brief the results acquired from the investigation of barrier 
lakes caused by the earthquake.
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